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DOMU NARODA
I'ARLAMEN'| ARNE SKUPSTINE BTH

Na temelju Clanka 29. Poslovnika Dona naroda Parlamentame skupitine BiH ("Sluzbeni glasnik

BiH", br. 33/06, 41106, 91/06 i 9l/07) i dlanka 3. stavak (3) Poslovnika IstraZnog povjerenstva za

utlrclivanje okolnosti u vezi s izdavanjem CEMt dozvola za 2009. godlnu pri.ievoznicinta u

Bosni i llercegovini, Istraz o pov.jcrcnstvo jc na 5. sjednici, odrianoj 9. 6. 2010. godine, utvrdilo
i Domu naroda podnosi sljedeie

IZVJf,SCE
o okolnostima u vezi s izdavanjem CEMT dozvola za 2009. godiIlu prijevoznicima u Bosni i

Hercegovini

l. Uvod

Inicijativu za osnivanje Istrainog po\jerenstva za utvrdivanje okolnosti u vezi s

izdavanjem CEMT dozvola za 2009. godinu pdjevoznicima u Bosni i Hercegovini podnijela ie
Donu naroda izaslanica Dulanka Majkii 16. 12. 2009. godine.

Dom naroda PSBiH raznatrao je llicijativu na 40. sjednici, odrZanoj 30. 12. 2009.. i

nakon rasprave donio odluku o ibmiranju lstmiDog povjerenstva za utvrdivanje okolnosti u vezi

s izdavanjem CEMT dozvola za 2009. godinu prijevoznicima u Bosni i Hercegovini (u daljnjem

tekstu: Istrazno po\'jerenst\o). elanovinra IstraZnog povjelenstva Doma naroda na istoj su

sjednici imenovani: Duianla Majkii, BoZo Raiia i Adem lbrahimpalii. Dom Daroda zaduzio je

lstraZno povjerenstvo da utvrdi sve okollosti glede izdavanja CEMT dozvola za 2009. godinu

dolnaiim plijevoznicima i da u roku od tri mjeseca od svoga konstiluir.ulja sastavi izvjeiie i

dostavi ga Domu naroda na razrnatranje. lakoder je Dom naroda predlozio da Istrazno

povjerenstvo radi zajedno s Istraznim povjereDstvom Zastupnidkog doma PSBiH.
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I.rrino po\jerensr\o je dana 18.

za predsjedatelja izabralo BoZu Rajiia.

Majki za drugu zamjenicu predsjedatelja.
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2010. odrzalo konstituirajuiu sjednicu i jednoglasno

Adema Ibrahimpaiiia za pNoga zaqjenika i Dulanku

1.

te

Na istoj je sjednici Istrazno povjerenstvo zakljudilo obavijestiti Istrazno povjerenstvo

Zastupnidkog doma o konstituiranju Istraznoga povjerenstva Dona naroda i zatraziti od dvaju

po\jerenstava da odrZe zajednidki sastanak na kojem bi se dogovorili o metodama i sadrZaju

daljnjeg rada.

2. Zajednitki rad s Istralnim povjerenstvom Zastupniikog doma PSBiH

Dopis IstraZnoga povjeresntva Doma naroda kojim se predlaZe zajednidki rad dvaju

povjerenstava upuien je 18. 1. 2010. Istrainome povjerenst\u Zastupnidkog doma PSBiH.

Istrazno povjerenstvo Zastupnidkog doma u svome je odgovoru od 12. 2. 2010. prihvatilo

pijedlog Istraznog povjerenstua Doma naroda i predloZilo da istazna povjerenstva obaju

domova odrze zajednidku sjednicu. Istraina su povjerenstva obaju domova odrZala zajednidku

siednicu 18. 2. 2010. sa samo jednon toakom dnevnoga reda ,,Dogovor o n'retodama i sadr)aju

rada". Na sjednici je jednoglasno zakljudeno da 6e dva povjerenstva raditi zajedno, a prilikom

donoienja odluka istraZna ie se povjerenswa izjainjavati odvojeno.

Medutim, IstraZno povjerenstvo Zastupnidkog doma je dopisom od 24. 3. 2010.

obavjestilo lslraZno povierenstvo Doma naroda kako ie na svojoj 7. sjednici, odtiaroj 24.3.
2010., konstatiralo "da nije bilo u moguinosti s lstrainim povjerenstvom Doma naroda

dogovoriti odriavanje zajednidke sjednice istraZnih povjerenstava u oiujku, te je odludeno da

Istrazno povjerenstvo, sukladno odobrenju Zastupnidkog doma za produljenje roka do 31. 3.

2010. godine. sastavi izvjesie i uputi ga Zastupnidkon domu". Istrazno povjercnstvo

Zastupnidkog doma naknadno je, na 8. sjednici odrianoj 6. i'1. 4.2010, usvojilo Izvjelde o

provjeri navoda o raspodjeli CEMT dozvola u Ministantvu komunikacija i plometa BiH i
uputilo ga Zastupnidkom domu PSBiH na usvajanje, dime je praktidno i okondalo svoj rad.

Istraino povjerenstvo Dona naroda mzmatralo je dopis kao i izvjesie Istraznoga

povjerenstva Zastupnidkog doma na 2. sjednici, odrZanoj 13. 4. 2010.. i primilo ih k znanju, te

zakljudilo samostalno nastaviti rad. Na istoj je sjednici Istrazno povjerenstvo zakljudilo

potrebnim obratiti se Domu naroda zahtjevom za produljenje roka za dostavu izvjelia, s obziron
na to da je proteklo mnogo vremena u pokuiaju organiziranja zajednidkog rada dvaju istraznih

povje.enstava. Naime, prilikom formiranja IstraZnoga povjerenstva, Dom naroda je za dostavu

izvje!6a odredio rok od tri mjeseca od konstituiranja IstraZnoga povjerenstva. Bududi da je taj

rok isticao 18. 4. 2010., Istrazno je povjerenstvo na 2. sjednici, odrZanoj 13. 4. 2010.,

jednoglasno zakljudilo od Doma naroda zatra-Ziti produljenje roka za dostavu izljeSia o

okolnostima u vezi s izdavanjem CEMT dozvola za 2009. godinu prijevoznicina u Bosni i
Hercegovini do 31. 5. 2010. godine. Dom naroda PSBiH razmatrao je zahdev lstraZnoga

povjerenstva za produijenje roka na 46. sjednici, odrianoj 28. 5. 2010., i tom prilikom donio

odluku o produljenju roka za dostavljanje izvjesia do 30. 6. 2010. godine.
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3. Aktivnosti u utvrilivarju okolnosti u vezi s izdavanjem CEMT dozvola za 2009.

godinu prijevoznicima u Bosni i Hercegovini

U utvrdivanju okolnosti u vezi s izdavanjern CEMT dozvola za 2009. godinu

prijevoznicima u Bosni i Hercegovini IstraZno se povjerenstvo oslanjalo na sljedeie izvore:

- dokumente dostavljene od Vijeia rninistara BiH uz odgovor na izaslanidko pitanje

Dusanke Majkii (broj: 02-50- 1- l6-32109 od 16. 1L 2009.),
- materijale IstraZDog povjerenstva Zastupnidkog doma,
- usmena oditovanja predstavnika Ministarstva komunikacija i prometa BiH, dlanova

Povjerenstva za raspodjelu CEMT dozvola za 2009. godinu i ostalih relevantnih

institucija i
- pisani odgovor Ministarstva komunikacija i prometa BiH na pitanja Sto ih je postavilo

Istrazno povjerenstvo prilikom usmenog oditovanja.

Istrazno povjerenstvo ukupno je tri sjednice (3., 4. i 5.) posvetilo prikupljanju informacija

i ut\,rdivanju okolnosti u vezi s raspodjelom CEMT dozvola u 2009. godini putem usmenog

oiitovanja predslavnika nadleZnih institucija.

3.1. Oiilow je prcdstawika natlleinih institucija (3. sjedrica)

Treia sjednica lstraznoga povjerenstva, odrzana 13. 4. 2010., bilaje u cijelosti posveiena

oditovanju nadleZnih institucija o njihovim saznanjima o okolnostima raspodjele CEMT dozvola

u 2009. godini. Sjednici su bili nazodnir Rudo Vidovii, ministar, Mladen GoluZa, savjemik

ministra, Nikola sego, tajnik, i Selim Kopii. glavni inspekto. u Ministarstvu komunikacija i

prometa BiH, Zeljko Matok, pomoinik federalnog ministra prometa i komunikacija, Ranko

Babii, tajnik Udruienja saobra6aja i veza u Privrednoj komori Republike Srpske. i Zijad

Sinanovid, direktor Sektora za transport i komunikacije u Vanjskotrgovinskoj komo Bosne i
Hercegovine. lako su uredno pozvani, svoje predstavnike na sjednicu nisu poslali Ministarstvo

saobraiaja i veza Republike Srpske, Gospodarska komora Federacije BiH i UdntZenje

,.Medunarodni transport" iz Banje Luke.

alanovi Istraznog povjerenstva upoznali su nazodne sa svime sto se od njih odekuje.

Predsjedatelj BoZo Rajii rekao je da se od njilr odekuje oditovanje o njihorinr saznanjima i

odgovore na konkretna pitanja koja ie im biti postavljena. Osim toga, istaknuo je kako je lavinu

nezadovoljstva, kitika i medijskih natpisa pokenulo pitanje pdmjene Pravilnika o kitedjima,
postupku i nadinu raspodjele stranih dozvola za pr\jetoz tereta domaiin prljer,oznicima

(,,SluZbeni glasnik BiH", broj 35/02) (u daljnjem tekstur Pravilnik), odnosno zakonitost u radu

Ministarstva i njegovoga povjerenstva za raspodjelu dozvola. Dodao je kako se i u materijalima

koje je Ministarstvo dostavilo kao i u odirovanjima ostalih institucija vrlo problematidno

postavlja pitanje tumaaenja Zakona o meilunarodnom i meduentitetskom cestovnom prijevozu

(,.SluZbeni glasnik BiH", broj 1/02) (u daljnjen tekstu: Zakon) i Pravilnika o postupanju u

postupku raspodjele dozvola. Stoga je zataZio od nazodnih da se odituju pred Istrainim

povjerenstvom o tome je li po njihovu misljenju postupak voden u skladu s odredbama Zakona i
u skladu s Pravilnikom donesedm na temelju Zakona, Sto ne iskljuduje mogu6nost da u postupku

ima pogreiaka i Povjerenstva kao tijela i pojedinaca.



Dusanka Maikii. u svojstvu predlagatelja Inicijative za ispiti,ranle okolnosti u 'reti 
j

izdavanjem CEMT dozvola za 2009. godinu, pods.jetilaje daje ovo pitanje pokrenula podetkom

2009. godine, te daje tuziteljstvo potvrdilo optuinicu za kazneno djelo zlouporabe poloZaja i

ovlasti za 2007. godinu. Uvidon u dostavljeDe naterijale Ministarstva komunikacija i prometa

BiH u vezi s izdavanjem CEMT dozvola uodila je niz neslaganja i nejasnoia, pa je zatraiila

odgovore na pitanja koja se tidu: broja zaprimljenih zahtjeva za dodjelu CEMT dozvola za 2009.

godinu, prigovora prijevoznika na izdane CEMT dozvole, ukupnoga broja dozvola koje je BiH

dobila te broja rezervnih - zamjenskih dozvola, proceduu preuzimanja CEMT dozvola od strane

prijevoznika, prijave izdavanja zanjenskih dozvola ITF-u (Medunarodnom forumu

prijevoznika).

Rudo Vidovi6, ministar komunikacija i prometa BiH, istaknuo je kako je spreman za

istrazivanje svih pojedinosti i u samome sektoru iu ministarstvu, kao i za otklanjanje svih

nejasno6a i dvojbi kada su u pitanju okolnosti raspodjele dozvola, ne samo za 2009. nego i za sve

vrijemc od kada se dozvole izdaju. Predloiio je da se transkript sjednice dostavi Ministarstvu

komunikacija i prometa BiH radi osiguravanja preciznih odgovora na sva postavljena pitanja. U

nastavku je istakDuo kako se osobno uvjerio u manjkavosti Zakona i Pravilnika kao i naaina

raspodiele dozvola. Dodao je da je izvriio odredene izmjene u Pravilniku te dao nalog za

pokretanje postupka nabave softven s pomoiu kojega bi se trebale raspodjeljivati dozvole. K

tomu je u ovoj godini planirana izrada potpuno novog pravilnika kojim bi se, uz novi softver,

otklonio veliki broj manjkavosti u odnosu na dosadasnji nadin raspodjele.

Nikola Sego, tajnik Ministarstva kornunikacija i prometa BiH i ilan Povjerenstva za

laspodjelu CEMT dozvola, u svome je odjtovanju istaknuo kako u ovome trenutku nlje u

moguinosti dati odgovore na sva postavljena pitanja. jer je za to potreban uvid u dokumentaciju

u ministarstvu. Predlozio ie da Ministarstvo komrnikacija i proneta nalnadno dostavi odgovo.e

na postavljena pitanja u pisanon obliku. U nastavku izlaganja osvmuo se na €d Povjerenstva za

raspodjelu CEMT dozvola u proteklome razdoblju.

Sclim Kopi6, giavni inspektor u Ministarstvu komunikacija i prometa BiH i dlan

Povjercnstva za raspodjelu CEMT dozvola, kazao je da je imenovan u Povjerenstvo 2007.

godine i odmah se usprotivio tadalnjem nadinu md4 jerje smatrao da nije u skladu sa zakonom,

ali je ipak danas na sudu. Smatra da nije ni najmanje kiv odnosno da ne mo:e biti optuZen za

zlouporabu poloZaja, jer on uopie ne radi na poslovima raspodjele dozvola, nego je samo

odlukom ministra imenovan u Povjerenstvo. Osim toga, Povjerenstvo ima predsjednika koji u

svakom trenutku moze zaustaviti rad, te tajnika koji brine o zakonitosti rada. Svakije prijevoznik

imao lnoguinost prigovora Povjerenstvu odnosno Zalbe drugostupanjskom povjerenstvu. Nakon

odluke po Zalbi postoji mogudnost upravnog spora, ali nijedan upravni spor nije pokenut. Dodao

je da Povjerenstvo nikada nije dobilo jasne upute za rad, iako su u vise nawata tmiili od tajnika

Povjerenstva da zatraZi tumadenje od Ureda za zakonodavstvo ili Ministarstva pravde.
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Zeljko Matok, pomoinik i'ederalnog minisfa prometa i komunikacija, istaknuo je da

predstavnici Federalnog ministarstva prometa i komunikacija nisu sudjelovali u radu

Povjerenstva, tako da ne moZe imati uvida u njegov rad niti cijeniti je li taj rad bio sukladan

propisima. PodrZao je Sto brZe uvodenje raspodjele CEMT dozvola putem softvera. Takoder je

istaknuo da bi u svrhu povedanja tranparentnosti bilo dobro ukljuditi predstavnike entitetskih

ministarstava u postupak raspodjele CEMT dozvola, bez obzira u kojem obliku.

Ranko Babii, tajnik Udruienja saobra6aja i veza u Privrednoj komori Republike Srpske,

istaknuo je da on odnosno Privredna komora RS-a nemaju podatke i ne mogu dati odgovore na

mnoga postavljena pitanja. Privredna komora RS-a nije bila ukljudena u postupak raspodjele

CEMT dozvola, jer je to nadleznost Ministarstva komunikacija i prometa BiH. Poteba za

ukljudivanjem javila se kada su se koncem 2008. prijevoznici tereta iz RS-a osjetili o5teienima u

raspodjeli dozvola. Dodao je da se zahdevi prijevoznika iz RS-a i dalje odnose na uredivanje

pravila tako da budu nedvosn,islena, zadria'ran1e principa l/3 : 2/3 i da u Povjerenstvu za

raspodjelu bude predstavnik RS-a, bez obzira na broj dlanova.

Zijad Sinanovii, direktor Sektora za transpon i komunikacije Vanjskotrgovinske komore

BiH, ukazao je na probleme koje je u raspodjeli stvarala podjela u omjerima l/3 : 2/3 izmedu

RS-a i FBiH, pa onda podiela u omjeru 60% : 4070 na bolnjadke odnosno hrvatske prijevoznike.

K tomu se osvmuo i na nadin dodjeljivanja ukupnoga broja dozvola jednoj zemlji, te njihowr

raspodjelu prema svojstvima motora, EURO 3, EURO 4 i sl. Ipak, i pored velikoga broja

problema, u 2009. godini udinjen je pozitivan korak eliminiranjem tzv. ustaljene prakse.

Pozdravio j€ postupak ministra kojim je raspodjela dozvola vraiena u okvire Pravilnika, kao i sto

je cjelokupan postupak raspodjele CEMT dozvola udinjen transprentnijim. prije svega

objavljivanjem informacija na intemetskoj stranici Ministarstva.

Adem lbrahimpasii istaknuo je potrebu sto hitnijeg uvodenja softvera za raspodjelu

dozvola i pozvao ministra da se maksimalno atgaiira na tom pitanju. Osim toga, podrzao je

prijedlog za veie ukljudivanje driavne i entitetskih vanjskotrgovinskih komora u raspodjelu

dozvola prema tipu motora, jer one raspolaZu vedim brojem inlbtmacija. Na kraju je pozvao

Minista$tvo komunikacija i prometa BiH da dostavi lto je moguie podrobnije odgovore na sva

pitanja koja su mu upuiena.

Na kaju ie predsjedatelj, sumimjuii mspravu, posebno izdvojio t pitanja odnosno

podrudja na koja lstmzno povjerenstvo treba narodito obratiti pozornost.

Kao prvo pitanje izdvojio je tzv. ustaljenu praksu u raspodjeli svih dozvola u omjeru 2/3 :

1/3, za koju je istaknuo da je bila okidadem odnosno generatoron nezadovoljstva i koja je i

oravno i moralno oroblematizirana.
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Kao drugo va;no pitanje istaknuo je zlouporabe u podrudju izdavanja zamjenskih

dozvola, ukljudujuii sve one modele administativno-tehnidkog pdstupa koji je mogao ,,mirisati"

na zlouporabu, a ne mora znaditi dajest, no sto se svakako mora utvrditi.

Trede bitno pitanje jest potreba za pruzanjem pune podrike Ministarstvu komurilacija i

prometa BiH u nastojanju da otkloni staru praksu kako bj se u potpunosti radilo sukladno

Pravilniku i u duhu zakona.

tlanovi lstraZnog povjerenstva jednoglasno su zakljudili da Ministarstvo komunikacija i

prometa naknadno dostavi pisani odgovor na sva postavljena pitanja na koja nisu bili u
mogudnosti dati odgovor na samoj sjednici, a za dostavljanje odgovora odredilo 30. 4. 2010. g.

3.2. Razrrratrunje odgororu Ministorsfia *orflunikocija i promen 11, sjednica)

Ministarstvo komunikacija i prometa je 11. 5. 2010. dostavilo odgovor na pitanja

Istraznoga povjerenstva postavljena na 3. sjednici. lstazno povjerenstvo razmatralo je

dostavljene odgovore na 4. sjednici, odrZanoj 25. 5. 2010.

Duianka Majkii istaknula je kako je opienito nezadovoljna dobivenim odgovorima. U

odgovorin'ra je napisano nesto sto je ved ranije redeno, a na odredena pitanja koja smata

suStinskima uopde nisu dati odgovori. Smatra da nijedno pitanje ne sadrZi odgovor koji bi nogao

promijeniti tijek daljnjeg rada Istraznog povjerenstva. Takoder je iznijela miSljenje da su

odgovori uradeni povr5no i na brzinu. Na kraju je naglasila da dostavljenim odgovorima nije

poljuljana nijedna tvrdnja iznesena na prethodnoj sjednici, te smatra da se daljnjom istagom

trebaju baviti istazna ttela odnosno SIPA, a Istrazno povjerenstvo svoj rad teba privoditi kaju.

Adem lbrahimpa3ii suglasio se s izlaganjem Duianke Majki6, jer i on smaha da daljnja

istmga treba biti posao istraznih tijela, bududi da lstraZno povjerenstvo praktidno nema

moguinosti udiniti neSto znadajnije ovakvim nadinom rada.

Na prijedlog predsjedatelja, lstraZno povjerenstvo jednoglasno je usvojilo zakljudak:

Istraino porjerenstvo nije zadowljno hi k alitehrh ni preciztloitu dobbenih otlgo'rora na

pitanja postarljena na 3. sjednici te yiie nete in.istirati na proNjeraNanju lih podataka, jer
smatr.! dd se time trebaj bafiti odgovrrajutd nadleiha tijela iiji je to posao i koja imaj

odgovarajute o|lasti za to.

Na istoj su se sjednici dlanovi Istmznoga povjerenstva suglasili daje potrebno odrzati jos

jednu sjednicu. na koju obvezno, putem Ministarstva kon]unikacija i proneta, treba pozvati

dlanove Porjerenstva za raspodjelu CEMT d ozvola za 2009. godinu: Nikolu Segu. Mirka Sekanr

i Enisa Ajkuniia.
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3,3, Oiitovanje ilanova Porjerenstvs zq rqspodjelu CEMT dozvola za 2009, godinu

(5, sjednica)

Od pozvanih ilanova Povjerenstva za raspodjelu CEMT dozvola za 2009. godinu, pozivu

su se odazvali Enis Ajkturii i Nikola Sego. Osim njih, iz Ministarstva komunikacija i prometa

BiH sjednici je nazolo i Kojo Kop vica. pon'roinik ministra. Upoznao je dlanove Istraznoga

povjerenstva da su svi pozvani dlanovi Povjerenstva za raspodjelu CEMT dozvola pravovremeno

obavijesteni. Posebno je istaknuo da je obavijesten i Mirko SeLara. no on je u meduvremenu

umirovljen i nije mu poznato zaSto se nije odazvao.

Enis Ajkturi6 istaknuo je da ga dudi sto ga je lstraZno povjerenstvo posebno pozvalo kada

su svi dlanovi Povjerenstva jednako znadajni, osim dlana koji obavlja funkciju predsjedatelja.

Prema njegovim rijedima, on je u 2008. godini bio predsjedatelj Povjerenstva za raspodjelu

CEMT dozvola i jo3 se tada zalagao za odstupanje od mspodjele dozvola u omjeru 2/3 : 1/3

iznedu entiteta. Posebno je naglasio da su u 2009. godini CEMT dozvole prvi puta podijeljene

na transparentan nadin i svi su prijevoznici imali jednak tretman. O zamjenskim je dozvolama

istaknuo da je to veoma komplicirano, je. prijevoznici u trenutku pod[osenja zahtjeva ne mogu

biti sigtmi hoie li do6i do realizacije svih ugovorenih poslova. Stoga Ministarstvo dopusta da

takav prijevoznik zamijeni dozvolu u Sektoru za tansport Ministarstva. Povjerenstvo za

raspodjelu CEMT dozvola s time nena nj3ta. jer ono raspodjeljuje dozvole na osnovi zahtjeva

odnosno priloiene dokumentacije, a na temelju toga se dodielju.ju dozvole. Moze se dogoditi da

prijevoznik koji ispunjava uvjete dobije dozvole ili broj dozvola koji mu realno nije potreban. Ne

vidi nigta spomo u moguinosti metiusobne razmijene dozvola, iako ne iskljuduje moguinost

preprodaja dozvola. No, Ministarstvo nena nista s tim.

Nikola Sego istaknuo je da se za svih sedam godina, koliko je dlan Povjerenstva za

raspodjelu CEMT dozvola, poku5avalo rijesiti problem zamjenskilr dozvola. Jedan od problema

je sto jo5 nije nabavljen softver koji bi sluiio i za kontrolu koriitenja dozvola. Vrlo je telko da

Midstarstvo dodjeljuje vraiene dozvole, jer to zahtijeva dugotuajan postupak, a te su dozvole

prijevoznicima uglavnom potebene u vrlo kratkom roku. Ministar je tijekon ove godine

formirao radnu skupinu kako bi pronaSla rjeienje za zamjenske dozvole, ali ga ona nije uspjeia

prona6i. Taj problem nije rije3en ni u zemljama regije pa ni u Europi. Stoga ne vidi nikakav

problem u tome da prijevoznici medu sobom zamjenjuju neiskoriitene dozvole. Na kraju je

dodao da je za sedam godina, koliko je on u Povjerenstvu za raspodjelu CEMT dozvola, bilo

svega nekoliko Zalbi, ito neosnovanih, a da tuzbi p&ktidno nije ni bilo. Pren'ra njegovu

miiljenju, prijevoznici su opienito zadovoljni, osin moZda nekolicine koji pokuSavaju cijeli

postupak problenatizirati i osporiti.



4. Nalazi Istrairog povjerenstva

Nalon ito je na 5. sjednici, odrianoj 9. 6. 2010., saslusalo i oditovanje dva dlana

Povjerenstva za raspodjelu CEMT dozvola za 2009. godinu, lstrazno povjerenstvo Je

jednoglasno zakljudilo da nema potrebe za daljnjim istraZivanjem, ve6 na temelju svih dobivenih

infonnacija treba pristupiti izradi izvjes6a koje ie biti upuieno Domu naroda Parlamentam€

skupStine Bosne i Hercegovine na razmatanje i usvajanje.

lstrazno povjerenstvoje, na bazi prikupljenih inlbrmacija, utvrdilo sljedeie:

l. Postupak raspodjele CEMT dozvola za 2009. godinu po prvi put je voden u skladu sa

Zakonom o medunarodnom i meduentitetskom cestovnom prijevozu i Pravilnikom o

kiterijima. postupku i nadinu raspodjele stranih dozvola za piievoz tereta domadim

prijevoznicima.

2. I pored toga ito je postupak raspodjele CEMT dozvola u 2009. godini tekao u skladu sa

Zakonom i Pravilnikom, u postupku raspodjele utvrdene su nepravilnosti i

netransparentnost u bodovanju i objavljivanju konadne liste dodijeljenih CEMT dozvola.

3. Cjelokupni postupak izdavanja tzv. zamjenskih dozvola voden je mimo ovlasti i s

brojnim pogreskama.

5. ZakljuCci

lstrazno povjerenstvo je usvojilo sljede6e zakljudke, koje upuiuje Domu narcda

Parlanentame skupstine BiH na usvajanje:

Dom naroda Parlamentarne skupstine BiH trazi od Ministarstva komunikacija i prometa

BiH da osnuje radnu skupinu u kojoj bi bili strudnjaci iz podrudja nedunarcdnog

cestovnog prijevoza, sa zadaiom da analizira postojede stanje u primjeni Pravilnika o

kriterijima, postupku i nadinu raspodjele stranih dozvola za pijevoz tereta domadim

prijevoznicima (,,S1. glasnik BiH", broj 35/02) i da na temelju toga bude izraden prijedlog

izmjena i dopuna Pravilnika.

Dom naroda Parlamentame skupStine BiH tlazi od Ministarstva komunikacija i prometa

BiH da ubudu6e dostavlja Parlamentarnoj skupStini Bosne i Hercegovine detaljno

godilnje izvjeSie o radu Povjerenstva za raspodjelu CEMT dozvola, kao i Sestomjesedno

izvjelie o izdanim zamienskim CEMT dozvolana.

1.

Izvjeiieje usvojeno veiinom glasova dlanova Istraznog povj
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